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a r m a n m e l i . i r  نماینده دادستان: شارمهد با سازمان های جاسوسی  
ارتباط داشت

 جزئیات دادگاه 
گفت وگــوسرکرده گروهک تروریستی تندر

جعفر قنادباشی در گفت وگو با »آرمان ملی«: 
بحران یمن اقتصاد امارات را مختل مي کند
   بحران یمن مانع ترمیم روابط ایران و امارات نیست
 امارات برای توجیه اقدامات خود به سمت ایران آمد

آرمان ملی: شنبه یازدهم مرداد ۹۹ خبری 
در رسانه ها منتشر شد که حاکی از دستگیری 
جمشید شارمهد سرکرده گروه تروریستی تندر 
توسط وزارت اطلاعات بود. در پرونده این گروه 
جنایت های بسیاری مانند بمب گذاری در حسینیه 
سیدالشهدای شیراز و قصد انفجار سد سیوند شیراز 
مشاهده می شود که در این میان بمب گذاری در 
حسینیه سیدالشهدای شیراز حادثه ای خونبار 
است که افراد بی گناه بسیاری در آن به شهادت 
رسیدند. روز گذشته دادگاه رسیدگی به پرونده 
جمشید شارمهد سرکرده گروهک تروریستی تندر 
به صورت علنی به ریاست قاضی صلواتی برگزار شد. 
در ابتدای جلسه دادگاه قاضی صلواتی از نماینده 
دادستان خواست تا در جایگاه قرار گیرد و به قرائت 
کیفرخواست بپردازد. بهروز حسنی اعتماد در 
جایگاه قرار گرفت و گفت: جمشید شارمهد متولد 
۱۳۳۴ تبعه ایران و دارای تابعیت مضاعف آلمان 
و اقامت در آمریکا است. وی متهم است به افساد 
فی الارض از طریق طراحی و هدایت اقدامات 
تروریستی از جمله بمب گذاری در حسینیه شیراز 
در تاریخ ۲۴ فروردین ۱۳۸۷ که موجب به شهادت 
رسیدن ۱۴ نفر و مجروح شدن تقریباً ۳۰۰ نفر 
شده است. نماینده دادستان افزود: تلاش برای 
بمب گذاری در سد سیون شیراز در تاریخ ۲۵آبان 
۱۳۸۵ و برنامه ریزی جهت ترور مسئول پروژه سد، 
همچنین انفجار در کفشداری حرم حضرت امام 
)ره( در تاریخ ۳۰آبان ۱۳۸۸ و آتش سوزی در هتل 
جهان تهران در هنگام ساخت و تهیه بمب جهت 
انفجار در حوزه علمیه آیت ا... العظمی گلپایگانی از 
دیگر موارد اتهامی، متهم است. حسنی اعتماد با 
بیان اینکه این اقدامات تروریستی موجب ناامنی 
جامعه و به خاک و خون کشیده شدن مردم شده 
است، گفت: گروهک تروریستی تندر در اواسط 
سال ۱۳۸۲ توسط تعدادی از عناصر سلطنت طلب 
به سرکردگی فتح ا... منوچهری و فرود فولادوند 
با رویکرد تئوریزه کردن تروریست ضددینی 
در انگلستان تاسیس شده است. وی افزود: این 
گروهک تروریستی با بهره گیری از رسانه های 
دیداری، شنیداری و مجازی مطالب توهین آمیزی 
علیه دین مبین اسلام انجام داده است. پس از 
انتخاب شارمهد در سال ۸۵ به عنوان سرکرده 
گروه از رویکرد نرم به رویکرد سخت و تروریستی 
تغییر مسیر می دهد و به اقدامات تروریستی در 
اماکن مذهبی، اقتصادی و حساس می پردازد. در 
ادامه جلسه دادگاه کلیپی از گفته های جمشید 
شارمهد پیش از دستگیری در دادگاه به نمایش 
گذاشته شد که متهم در این فیلم عنوان می کند که 
»ما خجالت نمی کشیم کسی را بکشیم مگر انفجار 
شیراز را انکار کردیم ما ترور می کنیم وحشت 

ایجاد می کنیم.«
 پخش لحظه انفجار در حسینیه شیراز

 این کلیپ در دادگاه منجـــر به حزن و گریه 
خانواده شهدا شد. وی اضافـــه کرد: این متهم 
همچنین قصد انفجار بمب در مقابل وزارتخانه 
امورخارجه ایران و یا سفارت چین را داشته است 
که با دستگیری وی این اقدام تروریستی خنثی 
می شود. حسنی اعتماد ادامه داد: پس از انفجار 
در حسینیه رهپویان شیراز مقامات آمریکایی با 
متهم ارتباط برقرار کرده اند و به گفته متهم اولین 
ارتباط او با اف بی آی بعد از انفجار شیراز بوده که 
آن ها در این دیدار برخی نکات امنیتی را به متهم 
تذکر داده اند. وی با اشاره به سایر دیدارهای متهم با 
آمریکایی ها گفت: در اقاریر متهم آمده است که وی 
با دو سناتور محلی ملاقات داشته و درباره اهداف و 
اقدامات گروه تندر با آن ها صحبت کرده است. به 
گفته متهم سه نفر از اعضای اف بی آی با وی تماس 
گرفته اند و با او گفت وگوهایی را داشته اند. همچنین 
متهم شارمهد در اظهارات خود گفته است اگرچه 
افراد سیاسی به او کمک مالی نکرده اند، اما با اعزام 
تیم  آی تی تمامی سیستم های رایانه ای او را ارتقا 
داده اند. وی اظهار کرد: متهم ازطریق یکی از عوامل 
خود با دو نفر از اعضای موساد آشنا شده و تلاش 
داشته تا حمایت آن ها را جلب کند. در همین راستا 
با شخصی به نام یعقوب آشنا شده و تلاش داشته 
است تا طرح راه کوروش خود را به رئیس دولت 
رژیم صهیونیستی ارسال کند. در ادامه جلسه 
قاضی صلواتی گفت: بر اساس قانون پس از قرائت 
کیفرخواست شکایت خانواده شهدا باید مطرح 
شود؛ در این جلسه دو تن از نمایندگان خانواده 

شهدا شکایت خود را بیان می کنند. 
 تقاضای اشد مجازات دارم 

سپس انتظامی نماینده خانواده شهدا در جایگاه 
قرار گرفت و گفت: بنده از طرف خانواده شهدا و 
جانبازان از دادگاه تقاضای اشد مجازات برای متهم 
را دارم. وی ادامه داد: همچنین می خواهم تا سایر 
سرکردگان گروهک نیز دستگیر و برای محاکمه به 
دادگاه بیایند. انتظامی خطاب به متهم شارمهد، 
عنوان کرد: با افسران اف بی آی در ارتباط بودید، اما 
سربازان گمنام امام زمان )عج( دستگیرت کردند 
و هم اکنون برای محاکمه اینجا حاضر شدید. 
فرزند ما را تکه تکه کرده اید. در ادامه جلسه دادگاه 
مریم سعدی مادر شهید راضیه کشاورز در جایگاه 
قرار گرفت و گفت: فرزند من یک انسان مهربان، 
ورزشکار و محصلی توانمند بود او به حسینیه 
سیدالشهدا رفته بود تا با خدای خودش و حضرت 
زهرا)س( راز و نیاز کند، اما گروهک تروریستی 
تندر، دختر نوجوان و مظلوم و مهربانم را با انفجار 
به شهادت رساند. من به مظلومیت او فکر می کنم 
که در زمان انفجار و آن صدای مهیب چه بر سرش 
آمده است. این مادر شهید ادامه داد: حرف من با 
این متهم نیست حرف من با اربابان و حامیانش 
است که از این جنایت حمایت کردند تا این عملیات 
تروریستی انجام شود اربابان او و کسانی که حامی 
حقوق بشر هستند باید پاسخگو باشند. در پایان 
این جلسه رسیدگی، قاضی صلواتی اعلام کرد: 
زمان و مکان جلسه بعدی متعاقباً اعلام خواهد شد.

گـــزارش

آرمان ملی- مطهره شفیعی: اقداماتی انجام 
می شود تا ناراضی شوند و در نهایت راه زندگی در 
غربت را انتخاب کنند. تعدادی از مجریان و بازیگران 
صداوسیما به دلیل کنار گذاشته شدن، قوانین 
دست و پاگیر صداوسیما و یا فشارهای اقتصادی 
با جام جم خداحافظی کردند که برخی از آنها در 
شبکه های خارجی به فعالیت پرداختند و برخی هم 
به مشاغل دیگر برای گذران زندگی روی آوردند. 
اما دیروز خبر جالبی منتشر شد و آن هم مشاوره 

صداوسیما به ایرانیان خارج شده از کشور!
 مشاوره صداوسیما برای ایرانیان خارج 

روز گذشته تهیه کننده برنامه »مشاور« گفت: 
برنامه  زنده »مشاور« با هـــدف هویت بخشی ، 
حمایت و حفظ حقوق ایرانیان در هر نقطه از 
جهان، از آنتن شبکه جهانی جام جم تقدیم 
بینندگان داخل و خارج از ایران می شود؛ هدف 
اصلی برنامه جلب اعتماد ایرانیان خارج کشور 
است و از سوی دیگر حضور مسئولین عالیرتبه، 
چهره های شاخص و کارشناسان خبره حقوقی و 
قضائی و همچنین بیان ساده و خودمانی برنامه هم 
از نقاط قوت »مشاور« به حساب می آیند. بهرنگ 
ابراهیمی گفت: »مشاور« یک برنامه گفت وگو 
محور است و هدف اصلی برنامه این بوده که در کنار 
اطلاع رسانی بهنگام و صحیح، به سوالات قضائی، 
حقوقی، اقامتی و اجتماعی مخاطبان برنامه که 

ایرانیان خارج از کشور هستند پاسخ بدهد. وی 
همچنین استقبال مخاطبان از »مشاور« را مثبت 
دانست و افزود: این برنامه همواره سعی کرده 
موضوعاتش را با نیازهای مخاطب امروز هماهنگ 
کند تا بازخورد خوبی از ایشان کسب کند. از این 
رو توانسته است در طول مدت پخش خود جزو پرُ 
بیننده های تلویزیون باشد. ساختار این برنامه به 
گونه ای طراحی شده  که شامل آیتم ها و بخش های 
متنوعی است تا بیننده بتواند به نتایج مطلوب 
برسد و با تماشای این برنامه ، پاسخ سوالات خود را 
در حوزه های حقوقی، قضائی و اقتصادی دریافت 
کند و انتخابی آگاهانه داشته باشد. مخاطب هدف 
این برنامه هموطنان عزیز مقیم خارج کشور و یا 
ایرانیانی هستند که قصد سفر دارند. خبرگزاری 
فارس هم در سال ۹۸ چنین انتقاد کرد که سازمان 
صداوسیما تا به حال چندین چهره خبری داشته 
که هرکدام را به عنوان ماموریت به یک کشور اعزام 
کرده است، اعزام هایی که هیچ بازگشتی در پی 

نداشته اند!
 از جام جم به مقصد غربت

برخی به صداوسیما توصیـه می کنند بجای 
مشاوره ایرانیان خارج از کشــور رویکردی اتخاذ 
کند که مجریان خودش مجبــــور به ترک وطن 
نشوند. مجریانی مانند فرشیـــد منافی، همان 
که اول و وسط و آخر همه برنامه هــای صوتی و 

تصویری که اجرا کرده، خطاب به مخاطب فریاد 
می زد: »قررررربونتون برم!.« منافی تا در ایران 
بود، در رادیو پیام، رادیو ورزش، رادیو جوان و رادیو 
فرهنگ به عنوان گوینده فعالیت می کرد. صریح از 
سیاست های صداوسیما انتقاد کرد: »الان رادیو و 
تلویزیون خیلی صادق نیستند. نه برنامه سازها و 
نه مجری ها حتی با خودشان هم صادق نیستند 
و گاهی هم اصلا متوجه این صداقت نداشتن 
نمی شوند و... در نهایت متوجه می شوی به یک 
انسان مکانیکی تبدیل شده ای که عادت کرده 
کاری را انجام بدهی یا برنامه ای را داشته باشی 
که عرف است یا کاراکتر فلان مجری موفق را 
الگوبرداری کنی اما من سعی کردم خودم باشم. 
من خودم را زندگی کردم و حتی در اجرا هم 
خودم هستم. منی که در اطرافم هم مذهبی دارم، 
هم شهرستانی، هم کم درآمد و هم متمول یعنی 
در حقیقت در بطن جامعه هستم و می توانم از 
نزدیک با زندگی مردم آشنا شوم و می توانم ببینم 
دغدغه های آنها چیست و چطور حرف می زنند.« و 
دیگر جایی در پخش نداشت و از ایران رفت. رضا 
رشیدپور گناه پر کشیدن استعدادی چون منافی را 
بر گردن مسئولانی می داند که جوانان مستعد را 
ناامید می کنند و وحید یامین پور دلواپس اما درباره 
منافی می گوید که »او اکنـــون گوینده سرویس 
جاسوسی آمریکاست. خب شاید آنجا بیشتر حقوق 

می دهند.« سید محمد حسینــی طباطبایی نیز 
از ابتدای شروع به کار شبکه تهران تا سال ۱۳۸۴ 
مجری تلویزیونی این شبکه بود که برنامه های او 
خصوصا با سیدکاظم احمدزاده هواداران فراوانی 
داشت. محمد حسینی تا زمان فعالیتش در ایران 
در شوهای تلویزیونی نظیر »مسابقه سیمرغ« و 
»مسابقه بزرگ« فعالیت داشت. وقتی از ایران رفت، 
ابتدا در دوبی کوشید که در اولین شبکه خصوصی 
مجاز ایران، مجری اول باشد اما آن شبکه راه نیفتاد 
و او ناراضی و سرخورده حالا در آمریکا به تهیه و 
اجرای برنامه می پردازد. تا سال های پایانی دهه 
۹۰ گزارش های ارسالی از خبرگزاری صداو سیما 
را در برلین خبرنگاری با موها و چشم های روشن 
به نام احمد صمدی تهیه می کرد که به رغم تجارب 
نه چندان قوی اش در تهران به ماموریتی سه ساله 
به برلین آلمان اعزام می شود اما به ناگاه بعد از پایان 
سه ساله ماموریت و جایگزینی امیرشجاعی دیگر 
خبرنگار شناخته شده صداوسیما، دیگر خبری از 
احمد صمدی روی آنتن و در خبرگزاری صداوسیما 
نیست. در نهایت مشخص می شود که او یکسال 
ماموریت بدون حقوق گرفته و بعد از اینکه در 
این یکسال کارهای اقامتی اش را انجام داد و شغل 
جدیدش را پیدا کرد، مقیم برلین شده است. دیگر 
فردی هم که از خبرنگاران صداوسیما بود و قبل 
از فلاح مدیریت خبر دفتر لندن را برعهده داشت 
بهروز میرورزنده )همسر خواهرزاده اسماعیل 
فلاح( بود که خیلی بی سر و صدا پیش از فلاح به 
انگلستان مهاجرت کرد. همچنین افراد دیگری 
هم از خبرنگاران سابق واحد مرکزی خبر سابق و 
خبرگزاری صدا وسیمای فعلی بوده اند که یا بعد از 
بازنشستگی یا در پایان ماموریتشان خارج از کشور 
را برای زندگی خود و خانواده برگزیده اند افرادی 
مثل یدا... )سعید( شاهسون که بعد از بازنشستگی 
همراه خانواده به کانادا مهاجرت کرده است. البته 
بازیگران هم به آن سوی مرز مهاجرت کردند. برخی 
سایت ها نوشتند در هیاهوی برگزاری باشکوه 
انتخابات و ایجاد حماسه عظیم سیاسی که اذهان 
عمومی مردم و اصحاب رسانه به پی گیری اخبار 
انتخابات معطوف است. شبکه Ifilm که متعلق 
به سازمان صدا و سیمای است، چند روزی است 
که اقدام به پخش سریال مشق عشق کرده است. 
حضور یکی از مجریان شبکه من و تو به نام سالومه 
سیدنیا با نام مستعار سالی تاک در این سریال بسیار 

بحث برانگیز است.

آرمان ملی- علیرضا پورحسین: 
تحولات یمن روز گذشته وارد مرحله 
جدیدی شد و ارتش یمن موفق شد 
تا بر منطقه استراتژیک جنوب غرب 
مارب مسلط شود. این درحالی است 
که یمنی ها پیشتر نیز دستاوردهای دیگری را در نبرد 
در حوالی مارب محقق کرده بودند. این اتفاق پس از آن 
رخ می دهد که یمنی ها به تازگی عملیات گسترده ای را 
علیه امارات ترتیب دادند و عمق خاک امارات را هدف قرار 
دادند. ارتش یمن در عملیات مذکور، اهداف استراتژیک 
در ابوظبی را به وسیله موشک های ذوالفقار هدف قرار داد. 
سخنگوی نیروهای مسلح یمن اذعان کرده است که اهداف 
حساس و حیاتی در شهر دوبی امارات نیز بمباران شدند و تا 
زمانی که امارات در تجاوز علیه یمن مشارکت دارد، ناامن 
باقی خواهد ماند. سلسله این اتفاقات بار دیگر به ایران گره 
خورده و طبق برخی شنیده ها بهبود روابط ایران و امارات 
در هفته های گذشته در گرو همین جنگی است که موضوع 
اصلی گفت وگوهای ایران و عربستان نیز است. در راستای 
بررسی این مسائل »آرمان ملی« گفت وگویی با جعفر 
قنادباشی، سفیر پیشین ایران در لیبی داشته است که در 

ادامه می خوانید. 
 تنش میان یمن و امارات در چه مرحله ای است 

و چه آینده ای برای آن متصور هستید؟
باید توجه داشت که یمن در هفته های اخیر نشان داد که 
علاوه بر پیشروی در خاک عربستان می تواند به امارات که 
در فاصله دورتری قرار دارد نیز حمله کند و این کشور را در 
خطر جدی قرار دهد. این رویه مشخصا ادامه خواهد داشت 
تا چاره ای برای بحران یمن پیدا شود. در مقابل نیز امارات و 
عربستان روز گذشته شدیدترین حملات را به صنعا انجام 
دادند و تاسیسات یمن را تخریب کردند تا عمل بازدارندگی 
انجام داده باشند. باید توجه داشت که یمن از یک خطوطی 
عبور کرده که دیگر این بمباران ها این کشور را زیر فشار 
خاصی قرار نمی دهد بلکه سبب می شود تا خشم مردم 
بیشتر شده و یمن بتواند امارات و عربستان را بیشتر 
هدف قرار دهد. این یک فشار دوسویه بر امارات است زیرا 
فشارهای جهانی علیه امارات و عربستان نیز بیشتر شده و 
برخی کشورها همکاری نظامی خود با این دو کشور را قطع 
کرده اند. در هر جنگ جغرافیا مساله ای تاثیرگذار است و 
مشخصا کوچک بودن امارات می تواند به علتی بدل شود تا 
در صورت تداوم حملات یمن، مجبور به تسلیم شود زیرا 
یمن حدود ۱۵برابر بزرگ تر از امارات است. هدف قرار دادن 
امارات تحولات را وارد مرحله جدیدی کرده است و امارات 
نیز کم کم به این نتیجه خواهد رسید که باید حملات خود 
را به یمن متوقف کند. امارات تصور می کرد که با عادی 
سازی روابط با اسرائیل امنیتشان ارتقا پیدا می کند اما 
این باور در عمل به نتیجه نرسید و شاید در روزهای آینده 

تقابل امارات و یمن بیشتر نیز شود. 
 افزایش تنش میان یمن و امارات چه تبعاتی 

برای امارات دارد؟
حمله موشکی و پهپادی یمن به امارات زمانی اهمیت 
پیدا می کند که مشاهده می شود حتی تخریب یک 
ساختمان به وسیله یک موشک موجب ناامنی این کشور 
می شود و فضای کلیه شهرهای امارات را تحت تاثیر 
قرار می دهد. کشوری که مشخصا اقتصادش بر مبنای 
گردشگری و جذب توریست و سرمایه گذاری خارجی 
شکل گرفته است و در همین راستا باید در امنیت کامل 
قرار داشته باشد. برخورد حتی یک ترکش به امارات به 
معنای این است که بسیاری از فعالیت ها در امارات به 
صفر برسد و تبعات سنگینی برای این کشور دارد. صنعت 
گردشگری مقوله ای است که رابطه مستقیمی با امنیت 
در هر کشوری دارد و هر کشوری که دچار کوچک ترین 
تنش می شود، حجم زیادی از گردشگران را از دست 
می دهد و سریعا یک کشور دیگر جایگزین آن ها می شود. 
از سوی دیگر زمانی که بنادر و فرودگاه های امارات هدف 
قرار می گیرد، تجارت و صادرات نفت این کشور نیز تحت 
تاثیر قرار می گیرد. بنابراین برخورد یک موشک به امارات 
سبب می شود تا کل زندگی در کشور کوچک امارات 
زیر فشار قرار گیرد. به همین علت دولت امارات یک 
تنفس مصنوعی به بورس کشور خود داد و هزینه های 
زیادی انجام داد تا خبر حمله به این کشور منتشر نشود 
و تصویری به رسانه ها نرسد. امارات حتی به شرکت های 
هواپیمایی اجازه نداد تا روند خدمات رسانی خود را 
متوقف کنند تا ترس در این کشور ایجاد نشود در حالی 

که زیر حمله قرار داشتند. 
 تشدید درگیری ها میان یمن و امارات به مانعی 

برای ترمیم روابط ایران و امارات بدل می شود؟
نه به این شکل نیست و تشدید درگیری ها میان یمن 
و امارات نمی تواند مانع روابط ایران و امارات شود زیرا این 
امارات است که در منطقه در جایگاه متهم قرار دارد. افکار 
عمومی در ماه های اخیر نسبت به امارات بدبین شده زیرا 
این کشور از یک سو در نسل کشی در یمن دخیل است و 
از سوی دیگر نیز روابط خود را با اسرائیل بهبود بخشیده 
است. در میان مردم مسلمان این اقدام دولت امارات تقبیح 
شده و سبب شده تا نگاه ها نسبت به این کشور تغییر 
کند. در همین راستا امارات یک رویه ای را آغاز کرده که 
در یک طرف آن ایران قرار دارد. اینکه پس از هدف قرار 
گرفتن امارات، باز هم مقامات کشور اذعان می کنند که به 
دنبال ترمیم روابط با ایران هستند و پیش از آن نیز رفت 
و آمدهای زیادی به ایران داشتند، به این علت است که 
می خواهند بر اقدامات اشتباه خود سرپوش گذاشته و 
برخی مسائل را توجیه کنند و به افکار عمومی خود بگویند 
که سیاست دوستی با همه جهان را در پیش گرفته اند و اگر 
با اسرائیل رابطه برقرار می کنند با دشمن آن یعنی ایران نیز 
رابطه خوبی دارند. امارات با این رویه می خواهد انتقادات 
را از خود دور کند. آن ها در ادامه این سیاست به سوریه 
نیز رفتند و خواستار برقراری رابطه با دولت بشار اسد نیز 
شدند. به همین علت بعید به نظر می رسد جنگ یمن به 

مانعی برای رابطه ایران و امارات بدل شود.

»آرمان ملي« اقدام تازه صدا و سیما را بررسي مي كند:

مشاوره برای ايرانيان خارج از كشور با كدام رويكرد؟

احمد توكلی خطاب به مقامات: دریافتی خود را بین 5 تا ۳۰ درصد كاهش دهید

جیب مسئولان طلایی می شود یا مردمی؟
آرمان ملی- یاسمین طالقانی : نگاه ها در تنگنای اقتصادی 
بیش از همه متوجه مسئولانی است که توصیه به صرفه جویی و 
پایداری درجنگ اقتصادی دارند. حقوق دریافتی مسئولان چقدر 
است و آیا می توان آن را با حقوق یک کارگر ساده زحمتکش 
مقایسه کرد؟ اکنون که بیش از همیشه بحث بودجه داغ است لازم 
است تعادلی در حقوق ها ایجاد شود. ۲۰دی بود که برق نیوز نوشت: 
»قبلا در خبری در خصوص وام هایی که صرفا به توانیری ها تعلق 
می گیرد و بقیه صنعت برقی ها از آن بی بهره هستند پرداخته شد. 
علاوه بر وام ها و مزایای خاصی که به مدیران و برخی از کارکنان 

شاغل در توانیر داده می شود فیش های حقوقی آن ها هم 
نسبت به صنعت برقی ها دارای تفاوت معناداری است. 
یکی از مسئولان دفاتر توانیری بالای ۴۳میلیون 
تومان در ماه حقوق می گیرد که به نظرم در شرایطی 

که رنج حقوقی کارگران و کارمندان عادی و غیررسمی 
صنعت برقی زیر ۷میلیون تومان است این 

میزان حقوق غیرعادلانه است.«
 حقوق مسئولان كم نشه! 

 نکته جالب اینجاســـت که برخی 
مسئولان که قائل به کاهــش حقوق 
نیستند افزایش حقوق دیگــران را 
توصیـــه می کنند مانند سال ۹۷ که 
کمال دهقانی فیروزآبادی نایب رئیس 

وقت کمیسیون امنیــت ملی مجلس 
شورای اسلامی در واکنش به نطق میان 
دستور محمدرضا صباغیـــان بافقــی 

عضو کمیسیون امور داخلی کشـــور 
و شوراهای مجلس شورای اسلامی 
مبنی بر اینکه مسئولان در شرایـط 
سخت اقتصادی حقوقشان را کاهش 

دهند؛ اظهار داشت: مسئولین خیلی 
هم حقوقشان با بقیه کارمندان تفاوتی 
ندارد. اینکه ما به این فکر باشیم که 

بیاییم این حقوق را کاهش دهیم مشکلی از مشکلات کشور برطرف 
نخواهد شد. به جای این کاهش بهتر است کاری کنیم که حقوق 
دیگران افزایش پیدا کند و البته عادلانه باشد؛ باید شرایط به نحوی 
رقم بخورد که هرکس به تناسب زحمتی که می کشد دریافتی 

داشته باشد. 
 حقوق مسئولان كم شود

در همین راستا روز گذشته عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام 
و رئیس هیات مدیره »دیده بان شفافیت و عدالت« در نامه ای به 
روسای قوای سه گانه و خطاب به همه مقامات و سیاستمداران 
کشور پیشنهاد داد تا میزان دریافتی خود را )براساس حداکثر 
حقوق و مزایا( در سال جدید بین پنج تا ۳۰درصد کاهش دهند. 
»احمد توکلی« در این نامه علت کاهش پنج تا ۳۰درصدی 
دریافتی مقامات را ایجاد حس همدردی مسئولین با فقرا 
عنوان کرده است. در بخشی از این نامه آمده است: شما اگر 
بخواهید به آسانی می توانید با رعایت این تکلیف دینی، 
رضایت خدای بی نیاز را به دست آورید و ضریب امنیت 
کشور و نظام را بالا ببرید و رضایت خاطر نسبی برای 
اکثریت ملت فراهم کنید، آنگاه تاب آوری دردمندان را 
خواهید دید. در ادامه نامه توکلی آمده است: سالگرد 
انقلاب اسلامی را تبریــــک می گویم و از »آیت ا... 
رئیسی« و »غلامحسین محسنی اژه ای« که بی اعتنا 
به زیاده خواهی ها، راه دسترسی به طبیعت ساحلی 
را به روی مردم گشودند و »محمدباقر قالیباف« که 
پشتیبان این حرکت الهی- مردمی بود، سپاس خویش 
و دیده بان شفافیت و عدالت را تقدیم می کنم. جانتان 
همواره از زیاده خواهی و زیاده خواهان دور باد. او در این 
نامه تاکید کرده است: مبارزه با تورم رکودی را هدف اصلی 
قرار دهید. البته مبارزه با تورم رکودی آسان نیست. علم 
و تجربه، دغدغه مندی، شکیبایی و ایستادگی می خواهد. 
گرچه راه حل دارای آثار مثبت کوتاه مدت هم وجود دارد، 
ولی قطعاً به آسانی پخش پول بی پشتوانه بین مردم گرفتار 
کمبود دخل و بیش بود خرج، نیست. پس راه نخست، یعنی 

افزایش حقوق و دستمزد، برای جبران افٌت قدرت خرید مسکّنی 
بسیار کوتاه اثر است و چون آنان حفظ قدرت خرید را می خواهند. 
دو راه برای ترمیم و حفظ قدرت خرید پیش روی ما است یکی 
افزایش حقوق و دستمزد است که بر کسری بودجه دهشتناک 
دولت می افزاید و معمولاً از منابع بانک مرکزی تأمین می شود، 
با افزایش نقدینگی تقاضای کل بالا می رود و بر تورم می افزاید. 
این کاهش عرضه با آن افزایش تقاضا چه میزان تورم ۳۵ درصدی 
کمرشکن فعلی را بالا می برد؟ اثر ضد تولیدی اش چقدر است؟ تورم 
فقیران و مستضعفان را فرو می کشد و ثروتمندان را بالا می برد. 
افزایش شکاف طبقاتی چه بلایی بر سر سفره سبک مستضعفان 
و اعتماد مردم به حاکمیت می آورد؟ یعنی اگر مقامات و مسئولان 
ارشد چنان زندگی کنند که فقرا از آنها همدردی احساس کنند 
آرامش و ثبات برقرار خواهد بود، در غیر این صورت، نه! شما اگر 
بخواهید، به آسانی می توانید با رعایت این تکلیف دینی، رضایت 
خدای بی نیاز را به دست آورید و ضریب امنیت کشور و نظام را بالا 
ببرید و رضایت خاطر نسبی برای اکثریت ملت فراهم سازید. آنگاه 
تاب آوری دردمندان را خواهید دید. دولت حداکثر حقوق و مزایا 
را ظاهراً ۳۸میلیون تعیین کرده است که تقریباً ۱۰برابر حداقل 
کارگری و ۶۸ برابر پرداختی به یک خانوار ۵ نفره تحت پوشش 
کمیته امداد است. کمتر کسی است که این نسبت ها را منصفانه 
به شمارد. مقامات کشور که این وظیفه را انجام داده اند در هر 
تصمیمی یا اقدامی، فقیران را در نظر خواهند داشت، این توجه 
باعث می شود که هنگام توزیع امکانات و امتیازات حکومتی، به 
طور مثال تخصیص اعتبارات بودجه ۳۶۳میلیون میلیارد تومانی 
سال ۱۴۰۱، مانند سال های اول انقلاب، مستضعفان در ردیف های 
صف نخست جای گیرند. این فرایند اعتماد و مهر دو جانبه حکومت 
و مردم را تقویت می کند. با این سرمایه اجتماعی قدرتمند چه ها 
که نمی توان کرد؟ برای مزید اطلاع عرض می کنم که دولت فرانسه 
پس از بحران کرونا برای دریافتی همه، مقامات، مدیران و کارکنان 
فرانسه، چه دولتی، چه خصوصی سقف زده است. آن اقدام علاوه بر 
آثار قطعی اجتماعی و سیاسی، در بخش دولتی کسر بودجه ناشی 
از مبارزه کرونایی را به قدر خویش کاهش می دهد و در بخش 
خصوصی با کاهش هزینه تولید ضد رکود عمل می کند. در اسپانیا 
نیز مدیرعامل دومین بانک بزرگ کشور عید میلادی ۲۰۲۱ اعلام 
کرد که برای همدردی با کسانی که از کرونا بیشتر آسیب دیده اند 
هیات مدیره بانک از دریافت پاداش مرسوم سالانه صرف نظر 

می کند. بانک های زیادی در اروپا از آنها پیروی کردند.

از هر خبــری برای هجمه به اصلاح طلبان و میانه روها بهره 
می برند مانند دیدارهای بزرگان اصلاح طلب و میانه رو که در 
جهت تقویت وحدت و آرامش در کشور است اما دلواپسان 
اینگونه القا می کنند که هدف این دیدارها برای تضعیف دولت 
است. روز گذشته اسماعیل گرامی مقدم، قائم مقام حزب اعتماد 
ملی درباره اینکه جریانی پس دیدارهای اخیر خاتمی، ناطق نوری، 
سیدحسن خمینی و روحانی مطرح می کند این جلسات را 
بانیان وضع موجود به راه انداخته اند تا با تشکیل اتاق های فکر، 
عملیات روانی علیه دولت سیزدهم به پا کنند، گفت: این باور را 
قبول ندارم اگر جریانات سیاسی مخالف جریان حاکم بر دولت 
جلساتی را می گذارند و یا تشکیلاتی را راه اندازی می کنند در 
جهت زمین زدن دولت جدید است و قصد دارند چوب لای چرخ 
کابینه سیزدهم بگذارند، اصلا چنین چیزی قابل پذیرش نیست. 
مااصلاح طلبان در هر جایی که دولت نیاز به حمایت داشته باشد 

قطعا در آن مسیر حرکت می کنیم.

حسین شریعتمداری هنوز هم تاکید می کند خاتمی با سورس 
دیدار کرده و دیروز حضور ظریف در این دیدار را به ادعای 
قبلی اش اضافه کرده. مدیرمسئول کیهان نوشته: »اکنون اعلام 
می کنیم که آقای ظریف نیز که در آن هنگام نماینده ایران در 
سازمان ملل بود، در ملاقات آقای خاتمی با جرج سوروس حضور 
داشته است« این ادعا بارها تکذیب شده است. نخست از سوی 
صادق خرازی که می گوید: »پرسش اصلی اینجانب این است 
این دیدار در کجا و در چه زمانی با حضور چه افرادی انجام شده 
است که هیچ نهاد امنیتی و مسئولی جز شما از آن خبر ندارد.« 
عبدالرضا داوری، به مناسبت بازنشر یکی از سرمقاله های قدیمی 
خود در روزنامه کیهان، پرده از نام مستعار خود برداشته و گفت 
که یادداشت هایی که در آن ها »کدامنیتی« داده شده است با نام 
مستعار منتشر می شوند. وی همچنین تاکید کرد خبر جعلی 
دیدار سیدمحمد خاتمی و جرج سورس را خودش شخصا 

ساخته است!

در گذشته پرچـــم آمریکا را به آتش می کشیدند و حالا هر 
روز خبر مذاکره یا توافق با آمریکا را منتشر می کنند. دلواپسان 
توجهی به آنچه از سوی دولت و تیم مذاکره مخابره می شود هم 
ندارند که همین موضوع سبب سردرگمی هایی شده است البته 
طرف آمریکایی هم سعی درمنحرف کردن اذهان دارد چنانکه روز 
گذشته عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس گفت: آمریکایی ها از 
فضای آرام و وحدتی که در جامعه احساس می شود ناراحتند لذا 
برخی خبرسازی ها با هدف ایجاد التهاب در فضای عمومی جامعه 
است؛ آمریکایی ها به دنبال این هستند که با این نوع خبرسازی ها 
یک مطالبه گری و فشار عمومی علیه دیپلمات ها شکل بگیرد تا 
دیپلمات ها تحت فشار به نتیجه دلخواه آنها تن دهند. ابراهیم 
رضایی درباره ادعای برخی رسانه های خارجی درباره توافق در 
مذاکرات هسته ای اظهار داشت: خبر توافق چند ساله ایران و 
آمریکا که توسط برخی شبکه های مجازی منتشر شده است یک 

دروغ رسانه ای است. 

    

 جلسات شخصیت ها 
 علیه دولت 

نیست 

 شریعتمداری 
 ول کن سورس 

نیست 

توافق ایران و آمریکا، 
 خبرسازی بود 

یا واقعیت؟
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